
 Ev. č. RFZU/Z‐72/2017 
 

 

Zápis ze 72. zasedání Rady Fyzikálního ústavu AV ČR, v. v. i. 
 

konaného 24. května 2017 na pracovišti Cukrovarnická 

 

Přítomni: A. Dejneka, Z. Doležal, A. Fejfar, J. Houžvička, F. Chmelík, S. Kamba, J. Kolorenč, 

P. Lejček, J. J. Mareš, T. Mocek, M. Nikl, M. Prouza, Z. Samec 

Omluveni: J. Řídký, O. Schneeweiss 

Tajemník: J. Rameš 

Hosté: I. Gregora 

 

 

 

Program jednání 
 

1. Rada FZÚ AV ČR, v. v. i., (dále jen Rada) schválila zápis ze 71. zasedání konaného 25. 4. 2017 bez 

připomínek. 

 

2. Rada podrobně projednala návrhy na nákup nákladných přístrojů pro rok 2018, které byly 

prezentovány a obhajovány na semináři uspořádaném k tomu účelu 10. 5. 2017 a poté je 

projednala výběrová komise.  Po vyslechnutí zdůvodnění předneseného ředitelem FZÚ a rozsáhlé 

diskusi Rada doporučila řediteli podat žádosti v navrženém pořadí: 

 

a) V kategorii přístrojů nad 5 milionů Kč bez DPH zaslat do konkurzu AV ČR dva návrhy 

v tomto pořadí: 

1)  Probe Station pro vývoj a testování detektorů elementárních částic 

(navrhovatel: Jiří Kroll, sekce 1, oddělení 33) 

2)  Elektronový mikroanalyzátor pro RTG mikroanalýzu 

(navrhovatelka:  Markéta Jarošová, sekce 3, oddělení 19) 

 

b) V kategorii přístrojů pod 5 milionů Kč bez DPH zaslat do konkurzu AV ČR návrhy v tomto 

pořadí: 

 

1) Ceilometr pro astročásticovou fyziku  

(navrhovatel: Petr Janeček, sekce 1, oddělení 16) 

2)  Optický emisní spektrometr 

(navrhovatel: Martin Čada, sekce 4, oddělení 25) 

3) Thermo Scientific Nicolet iS50 FT‐IR 

(navrhovatel: Zdeněk Remeš, sekce 3, oddělení 27) 

4) Kryostat pro vysokofrekvenční dielektrická a magnetická měření  

(navrhovatel: Stanislav Kamba, sekce 2, oddělení 12) 

5) Kinematický stolek „rocking stage“ pro FIB 



(navrhovatel: Jaromír Kopeček, sekce 2, oddělení 18) 

6) Ultracentrifuga 

(navrhovatel: Štěpán Stehlík, sekce 3, oddělení 26) 

7) Systém pro přesnou elementární XRF analýzu intermetalických slitin  

(navrhovatel: Stanislav Straka, sekce 2, oddělení 18) 

8) Rukavicový box (glovebox) 

(navrhovatel: Ondřej Kaman, sekce 3, oddělení 24) 

9) Zdroj ultrafialového záření pro spektrometr AXIS Supra 

(navrhovatel: Petr Jiříček, sekce 3, oddělení 27) 

 

Ostatní podané návrhy budou řešeny jiným způsobem. 

 

3. Rada projednala návrh dohody o spolupráci (MoU) mezi FZÚ (Centrum HiLASE) a RIKEN Center 

for Advanced Photonics, Japonsko. 
 

4. Rada projednala návrh dohody o spolupráci (MoU) mezi FZÚ (Centrum HiLASE) a Korea Basic 

Science Institute (KBSI), Korejská rep. 

 

5. Rada projednala návrh Dodatku ke smlouvě o kolaborativním výzkumu mezi FZÚ (Centrum 

HiLASE) a firmou GIGAPHOTON INC., Japonsko 

 

6. Rada po diskusi schválila navrhovanou změnu vnitřního předpisu FZÚ Pravidla pro hospodaření se 

sociálním fondem: 

 V §5, odst. II. (Osobní příspěvek), body 1) b), 1) c), jsou specifikovány další oblasti, na 

něž je možno poskytnout příspěvek dětem zaměstnanců, které nejsou výdělečně 

činné – konkrétně kulturní, vzdělávací a sportovní aktivity včetně nehrazené lékařské 

péče a sportovní a jazykové kurzy.  

  V §5, odst. III. (Příspěvek na penzijní připojištění) se v bodě 1) zvyšuje poskytovaný 

příspěvek na penzijní připojištění zaměstnancům s délkou pracovního poměru 

alespoň 12 měsíců a s pracovním úvazkem alespoň 0,5 z 400 Kč na 500 Kč měsíčně; v 

bodě 2) se příspěvek doktorandům splňujícím podmínky uvedené v Pravidlech 

zvyšuje z 200 Kč na 250 Kč měsíčně.  

Ředitel FZÚ přislíbil zjistit, proč Pravidla pro hospodaření se sociálním fondem stanoví, že osobní 

příspěvky se poskytují formou úhrady faktury, kterou FZÚ obdrží od příjemce příspěvku nebo 

poskytovatele služeb (§5, odst. II., bod 2) ), a zda je případně možný i jiný způsob proplacení. O 

výsledku bude Radu informovat.  

 

7. Rada vyslechla informaci ředitele o výběru auditora řádné roční účetní závěrky a Výroční zprávy 

FZÚ AV ČR, v. v. i., za roky 2017 a 2018.   

 

8. Různé 

 M. Nikl vyzval členy Rady, aby uvažovali o pro ně vhodných termínech zasedání Rady 

v září t. r. Termín tohoto dalšího zasedání by měl být stanoven na příštím zasedání Rady 

v červnu.  



 A. Fejfar informoval Radu o tom, že návrh na cenu za popularizaci Nadačního fondu 

Neuron pro M. Ledinského je připraven (viz zápis z minulého 71. zasedání Rady, bod 6 – 

Různé). Upřesnil, že jde o cenu udělovanou společně předsedou AV ČR a NF Neuron.  

Upozornil též na existenci další ceny podobného typu, Ceny předsedy AV ČR za propagaci 

/ popularizaci VaVaI (http://www.avcr.cz/cs/o‐nas/oceneni/cena‐predsedy‐av‐cr‐za‐

propagaci‐popularizaci‐vavai/). Konstatoval, že návrhů na tuto cenu je podáváno 

poměrně málo.   

 Bylo dohodnuto, že předseda Rady pozve na jedno z plánovaných podzimních zasedání (v 

září nebo na přelomu listopadu a prosince) vedoucího sekce realizace projektu ELI 

Beamlines R. Hvězdu a požádá ho, aby informoval Radu o posledním vývoji a aktuálním 

stavu projektu, jako tomu bývalo v minulých letech.  

 Jak bylo dohodnuto již dříve, následující zasedání Rady proběhne v úterý 27. června 2017 

od 14.00 na Slovance.  

Další zasedání se uskuteční v září, termín bude upřesněn.  

 

 

25. 5. 2017              Martin Nikl, předseda Rady FZÚ 

                Jiří Rameš, tajemník Rady FZÚ         

 

 


